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Mieszkańcy ul. Zawiszy Czarnego w Lędzinach: 
Ciężarówkom mówimy kategoryczne NIE!
 str. 4

K jak kultura
Jeden z najciekawszych festiwali muzycznych.
 str. 6

Dziewięć dekad z MKS Lędziny
Świętowano rocznicę zasłużonego klubu.
 str. 7

 Wystrzałowa seniorka
Niezwykła akcja bieruńskich policjantów.
 str. 8

Lek na PutinaLek na Putina

str.str. 3 3

Jeśli dojdzie do rosyjskiego sabotażu 
w Zaporoskiej Elektrowni Jądrowej, 
radioaktywna chmura dotrze do naszego 
powiatu mniej więcej w ciągu 38-43 godzin.

23 
punkty dystrybucji 

jodku potasu 
przygotowano 

w naszym powiecie
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Ranking podzielono na kilka klasyfikacji. 
Zaczynając od samej góry, bardzo słabo 
- po raz kolejny - wypadło wojewódz-

two śląskie. Jesteśmy na 14. miejscu. Pod wzglę-
dem aktywności inwestycyjnej gorzej jest tylko 
w łódzkim i dolnośląskim. Liderem jest podla-
skie, co burzy mit o zapóźnionej rozwojowo ścia-
nie wschodniej. Regionalna słabość odbiła się na 
miejscach śląskich jednostek samorządowych  
w bardziej szczegółowych zestawieniach. W Pol-
sce jest 314 powiatów. W pierwszej setce nie ma 
ani jednego z województwa śląskiego. Najlepszy  
z naszego regionu, częstochowski uplasował się 
dopiero na 104 pozycji. 

Nasz powiat wypadł dobrze,  
ale gorzej niż ostatnio. 

Z ogólnopolskiej statystyki wyłuskaliśmy 
powiaty z naszego regionu. Jest ich 17. Nasz  
w ogólnopolskim zestawieniu zajmuje 136. miej-
sce, a w regionalnej rywalizacji zamyka pierw-
szą piątkę. Nie jest to źle, choć w ubiegłorocz-
nym rankingu znaleźliśmy się o 50 oczek wyżej. 

Jest nieźle, ale bywało lepiej
u Ten ranking zawsze budzi sporo emocji. Tradycyjnie w okolicy października 

pismo samorządu terytorialnego „Wspólnota” bierze pod lupę aktywność 
inwestycyjną województw, powiatów, miast i gmin. 

R anking „Wspólnoty” obejmuje także gmi-
ny wiejskie. To najliczniejsza kategoria. 
Obejmuje 1523 jednostek samorządu te-

rytorialnego w tym dwóch naszych reprezentan-
tów. Ich pozycję trudno uznać za satysfakcjonu-
jącą. Dopiero na 1045 miejscu, (choć w ubiegłym 
roku był na 1093) znalazł się Chełm Śląski, który 
na inwestycje przeznaczył w ubiegłym roku 656 zł. 
Jeszcze gorzej poszło Bojszowom, które w stosun-
ku do 2021 roku spadły o pięćdziesiąt oczek i upla-
sowały się na 1354 miejscu ze wskaźnikiem 427 zł. 

1045 Chełm Śląski  656 zł

1354 Bojszowy 427 zł
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104 123 126 130 136 138 151 177 210 215 224 250 253 258 260

219 217 212 205 203 197
182

157 155 147
131 129 126 125

Wydatki na inwestycje w złotówkach na głowę mieszkańca 
(liczby na dole wykresu oznaczają miejsce w ogólnopolskim rankingu). 

45  Imielin 

192  Bieruń

326  Lędziny

995 zł

1556 zł

760 zł

W zestawieniu „Wspólnoty” jest tak-
że ranking „miast innych”. Chodzi 
o miejscowości, które nie są miasta-

mi na prawach powiatu, ani siedzibami powiatów. 
W tym zestawieniu są Bieruń, Imielin i Lędziny. 
Sklasyfikowano 620 takich miejscowości. Z woje-
wództwa śląskiego najwyżej (30 miejsce) uplasował 
się Siewierz. Piętnaście oczek niżej (45) jest Imie-
lin ze wskaźnikiem inwestycyjnym 1556 zł na gło-
wę mieszkańca. To dobry wynik, choć w ubiegłym 
roku nasz powiatowy inwestycyjny tygrys znalazł 
się na 19. miejscu. Pierwszą trójkę z wojewódz-
twa śląskiego zamyka Czeladź (56). Dalsze pozy-
cje zajmują: Sośnicowice (61), Wisła (89), Sław-
ków (102), Ustroń (136), Woźniki (149), Szczeko-
ciny (156), Łazy (163), Knurów (164), Radzionków 
(165), Ogrodzieniec (169). Na stosunkowo słabym 

192. miejscu (w ubiegłym roku na 245) znalazł 
się Bieruń, który na inwestycje przeznacza 995 zł  
na głowę statystycznego mieszkańca. W trzeciej 
setce znalazły się Pyskowice (205), Koziegłowy 
(228), Koniecpol (231), Wilamowice (233), Żar-
ki (291), Kuźnia Raciborska (294), Kalety (306). 
Na 323. miejscu są Lędziny z kwotą 760 zł. To 
znaczny spadek w porównaniu z ubiegłym rokiem 
(245). To słabe miejsce jest potwierdzeniem pew-

nej reguły, która jest widoczna w rankingach opi-
sujących sprawność samorządów. W wewnętrz-
nej rywalizacji między trzema miastami z nasze-
go powiatu, Lędziny wypadają najgorzej prawie  
w każdej dziedzinie. Trudno to uzasadnić inaczej, 
niż słabym zarządzaniem. Każde z miast ma po-
dobne parametry ludnościowe i potencjał gospo-
darczy. Pod względem rozwojowym powinny być 
do siebie podobne, ale nie są. 

Co jest nie tak z Lędzinami? Zastój w gminach 
wiejskich
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REKLAMA

Poruszamy w naszej gazecie tematy poważ-
ne, smutne i tragiczne. Nigdy jednak nie 
przypuszczaliśmy, że będziemy zamiesz-

czać „uspokajające” informacje na temat zapa-
sów jodku potasu, który należy zażywać na wy-
padek katastrofy nuklearnej. Taki czas nadszedł. 
Barbarzyńska agresja Rosji na Ukrainę wchodzi 
na coraz wyższy poziom eskalacji. Im lepiej idzie 
na froncie Ukraińcom w tym większą paranoję  
i histerię wpada Putin.

Dlatego nie wolno lekceważyć 
nuklearnego straszaka.

Jak wiadomo, środkiem który należy zażyć na 
wypadek skażenia radiacyjnego jest jodek potasu. 
Rządowa Agencja Rezerw Materiałowych uru-
chomiła dostawy tabletek do samorządów. Od-
powiednia partia trafiła także do powiatu bieruń-
sko-lędzińskiego. Poszczególne gminy przygoto-
wały już punkty dystrybucyjne. 

W BIERUNIU takich miejsc jest dziesięć: 
• Szkoła Podstawowa nr 1, 
• Hala sportowa Bieruńskiego Ośrodka Sportu  

i Rekreacji, 
• Dom Kultury „Gama”, 
• Szkoła Podstawowa nr 3, 
• Filia Przedszkola Nr 2 przy ul. Bijasowickiej, 
• Dom Kultury „Triada”, 
• Ochotnicza Straż Pożarna Czarnuchowice, 

• Starostwo Powiatowe w Bieruniu, 
• NZOZ Multimed Sp. z o.o., ul. Granitowa 22, 
• Zajazd Jajosty, ul. Bojszowska 214. 

Z kolei IMIELIN zorganizował cztery punkty 
dystrybucji jodku potasu:
• Biblioteka Miejska, 
• Szkoła Podstawowa Nr 2, 
• Urząd Miasta Imielin, 
• Szkoła Podstawowa Nr 1. 

W LĘDZINACH, w sytuacji zagrożenia 
mieszkańcy pójdą po tabletki do: 
• Przychodni Rejonowej Nr 1, 
• Przychodni Rejonowej Nr 2, 
• Przychodni Specjalistycznej, 
• Przychodni Rejonowej nr 2 - filia Goławiec. 

W CHEŁMIE ŚLĄSKIM punkty dystrybu-
cyjne przygotowano w Szkołach Podstawo-
wych nr. 1 i 2. W gminie BOJSZOWY punkty 

wyznaczono w trzech szkołach: w Bojszowach, 
Świerczyńcu i w Międzyrzeczu.

Pamiętajmy, że jodku potasu  
nie bierze się na zapas!

Jest to lek, który można zażyć dopiero w mo-
mencie, gdy wystąpi zagrożenie radiacyjne. Wcze-
śniejsze przyjmowanie zupełnie mija się z celem  
i jest niebezpieczne. Nieuzasadnione i nadwyżko-
we stosowanie jodu może prowadzić do nadczyn-
ności i zapaleń tarczycy, a z tym nie ma żartów. 
MSWiA informuje, że w obecnej chwili zagroże-
nie nie występuje, a sytuacja jest na bieżąco moni-
torowana przez Polską Agencję Atomistyki. Sytu-
acja na Ukrainie jest bardzo dynamiczna, ale eks-
perci są zgodni, że obecnie prawdopodobieństwo 
ataku jądrowego jest minimalne.

Rośnie za to ryzyko wymknięcia  
się spod kontroli sytuacji  
w Zaporoskiej Elektrowni Jądrowej.

- Zakładając wiatr o prędkości 25 kilometrów 
na godzinę i odległość Zaporoskiej Elektrowni Ją-
drowej od granic naszego kraj (prawie 900 kilome-
trów w linii prostej - przyp. red.), obłok do Pol-
ski dotarłby po około 30-35 godzinach. To pokazu-
je, że mamy czas na reakcję - powiedział Florian 
Naumczyk, ekspert Rządowego Centrum Bezpie-
czeństwa, w rozmowie z radiem RMF.

Lek na Putina
u Wojewoda śląski przekazał samorządom w naszym regionie tabletki z jodkiem potasu, który należy zażyć na wypadek zagrożenia radiacyjnego. 

Taka partia trafiła też do naszego powiatu. Poszczególne gminy przygotowały już punkty dystrybucyjne. W sumie takich miejsc jest 23. Jeśli 
dojdzie do wycieku w Zaporoskiej Elektrowni Jądrowej, radioaktywna chmura dotrze do naszego powiatu mniej więcej w ciągu 38-43 godzin. 

Obłok radioaktywny z Zaporoskiej Elektrowni Jądrowej dotrze do granicy z Polską po około 
30-35 godzinach. Zanim pojawi się nad naszym powiatem minie ok. 38-43 godziny. 

FIRMA LET-DOM OFERUJE SZEROKĄ GAMĘ WYSOKIEJ JAKOŚCI 
PRODUKTÓW DO SPRZĄTANIA I SPRAWDZONĄ OFERTĘ USŁUG POSPRZEDAŻOWYCH 

DLA FIRM SPRZĄTAJĄCYCH ORAZ KLIENTÓW INDYWIDUALNYCH.

Kontakt: tel. 668 472 606 | letdom@o2.pl 5% rabatu na hasło: NASZ POWIAT
ZAMIATARKA SW 200 ODKURZACZ VP 300 BASIC MASZYNA CZYSZCZĄCA SC 401BD MYJKA MC2C-120/520

21 900 zł
brutto

2 199 zł
brutto 599 zł

brutto

3 252 zł
brutto

 AUTORYZOWANY DEALER MARKI
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NOWA SIEDZIBA
W IMIELINIE

 

Instalacje grzewcze i sanitarne 

Trendy - Produkty Lux - Innowacje 

Pompy ciepła - kotły gazowe - kotły na paliwo stałe 

Najwięksi i znaczący producenci!

Nowości na rynku instalacji!

 

- Ceny specjalne 

- Doradztwo techniczne i pomoc w doborze urządzeń 

- Instalacje pod budynki jednorodzinne 

- Montaż instalacji c.o. poprzez poleconych wykonawców 

Zamieszanie wokół ul. Zawiszy 
Czarnego jest najlepszą ilustra-
cją tezy, że w samorządzie trze-

ba dobrze pomyśleć, zanim coś się zrobi. 
Złe decyzje niosą katastrofalne skutki dla 
mieszkańców, a niektórych błędów czasa-
mi nie da się naprawić. Przypomnijmy, że 
w 2008 roku władze Lędzin podjęły decy-
zję o utworzeniu terenów przemysłowych. 
Aby je dobrze skomunikować należało, 
m.in. zbudować węzeł drogowy, łączący 
ul. Zawiszy Czarnego z drogą ekspresową 
S1. Nie dało się tego zrobić bez przekwa-
lifikowania klasy drogi z gminnej na po-
wiatową. Starostwo wyraziło na to zgodę. 

Węzeł Olszyce został 
ostatecznie oddany do 
użytku pod koniec 2018 roku 
i... wróćmy do pierwszego 
zdania tego artykułu. 

Władze Lędzin coś zrobiły, ale - jak te-
raz widać - nie przemyślały konsekwen-
cji swoich decyzji. Nowy węzeł udrożnił 
nie tylko dojazd do terenów przemysło-
wych, ale otworzył także komunikacyjne 
„okno” na powiat. W miarę spokojna do-
tychczas ul. Zawiszy Czarnego stała się 
ruchliwą arterią, gdzie głównym utrapie-
niem stały się sznury samochodów cię-
żarowych. Odbiło się to na komforcie ży-

cia mieszkańców ulicy i jej najbliższe-
go otoczenia. Interweniowali w tej spra-
wie w starostwie, lędzińskim magistracie,  
a nawet powiatowej policji. 

- Jesteśmy w stanie przywyknąć do sa-
mochodów osobowych, choć nie jest to ła-
twe, ale ciężarówkom mówimy katego-
ryczne NIE! - Mamy dość, chcemy nor-
malnie żyć - argumentują mieszkańcy. 
Jakby na potwierdzenie ich słów, na trzy 
godziny przed rozpoczęciem wrześnio-
wej sesji Rady Miasta w Lędzinach, gdzie 
miano obradować o ul. Zawiszy Czarne-
go, doszło tam do poważnego wypadku 
drogowego z interwencją Lotniczego Po-
gotowia Ratunkowego.

Mieszkańcy wywalczyli w starostwie 
obniżenie tonażu samochodów z 7 do  
3,5 t (za wyjątkiem ciężarówek posiadają-
cych zezwolenie). Ograniczono też pręd-
kość. Starosta zaproponował, aby na dro-
dze ustawić szykany, czyli elementy zmu-
szające kierowców do ograniczenia pręd-
kości. Zgodziły się na to wszystkie insty-
tucje, które muszą wydać opinię z wyjąt-
kiem... Urzędu Miasta w Lędzinach. 

Poza tym, nie miejmy 
złudzeń, że szykany, 
ograniczanie prędkości  
czy kontrole policji  
rozwiążą sprawę. 

Jedynym rozwiązaniem jest zracjona-
lizowanie układu drogowego, czyli coś  
o czym należało pomyśleć wcześniej. 
Jak to się robi, można podpatrzeć w są-
siednim Bieruniu. Tam też mają, nawet 
znacznie większą strefę inwestycyjną. Za-
nim jednak wpuszczą przedsiębiorców 
najpierw budują drogi, które mają zapo-
biegać zakłóceniom komunikacyjnym 
w mieście. W Lędzinach też tak można. 
Wystarczy zbudować łącznik między uli-
cami Zawiszy Czarnego i Pokoju. Pod-
czas sesji Rady Miasta starosta krótko  
i precyzyjnie wyjaśnił, jak to zrobić, a na-

wet skąd wziąć pieniądze. Od dwóch lat 
rząd uruchamia pakiety inwestycyjne dla 
samorządów w ramach Polskiego Ładu. 
Drogi mają priorytet. Wystarczy 5 proc. 
wkładu własnego. Łącznik miałby po-
nad półtora kilometra długości i 12 me-
trów szerokości. Koszt budowy wyniósł-
by około 15 mln zł, co oznacza, że miasta 
musiałoby wyłożyć zaledwie 750 tys. zł.  
Inni tak robią. Regionalnym liderem  
w pozyskiwaniu środków rządowych są 
pobliskie Mysłowice, które zamieniły się 
ostatnio w wielki plac budowy, bez nad-
miernego obciążania gminnego budże-

tu. Lędziny, przynajmniej jeśli chodzi  
o ul. Zawiszy Czarnego, na razie nie mo-
gą pójść tą drogą. Nie chodzi wcale o to, 
że burmistrz ma słabe przełożenie na 
rząd albo urzędnicy nie potrafią sporzą-
dzić wniosku. 

Rzecz w tym, że Lędziny 
nie mają nawet planu 
zagospodarowania 
przestrzennego tego 
fragmentu miasta, co 
uniemożliwia pozyskanie 
funduszy zewnętrznych.

Sprawa jest poważna i nie widać po-
mysłów na jej rozwiązanie. Węzeł drogo-
wy Olszyce stał się dla władz miasta wę-
złem gordyjskim. Szkoda jedynie, że za-
ciska się on na mieszkańcach, którym 
coraz trudniej się żyje przy ul. Zawiszy 
Czarnego.  (fil)

REKLAMA

Mieszkańcy ul. Zawiszy Czarnego w Lędzinach: 
Ciężarówkom mówimy kategoryczne NIE!
Burmistrz Lędzin Krystyna Wróbel nie zgodziła się, aby starostwo 
wybudowało szykany drogowe na ul. Zawiszy Czarnego. To nie 
rozwiązałoby wszystkich problemów, ale przynajmniej częściowo 
mogłoby poprawić bezpieczeństwo ruchu. Podczas wrześniowej 
sesji lędzińskiej Rady Miasta doszło do starcia między burmistrz 
Wróbel a mieszkańcami, starostą Bernardem Bednorzem  
i Markiem Spyrą - wiceprzewodniczącym Rady Powiatu. 
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- Antwerpia w Lędzinach - 
podobno takie pojęcie poja-
wia się w branży jubilerskiej 
i złotniczej. Powiedz nam coś 
więcej na ten temat. 

- (śmiech) Słyszałem takie 
określenie parę razy, ale najczę-
ściej od sąsiada mieszkającego 
obok mnie (przy okazji - po-
zdrawiam Łukasza!). Antwer-
pia to miejsce, przez które prze-
pływa około 80% światowego 
handlu diamentów oszlifowa-
nych. Myślę, że stąd to okre-
ślenie, choć zawsze wywołuje 
uśmiech na mojej twarzy. Jesz-
cze trochę nam brakuje to An-
twerpii, ale trzeba patrzeć do 
przodu, więc może kiedyś...

- Jak to się stało, że powstał 
taki ładny salon jubilerski  
w skromnych Lędzinach? 

- Czy ładny? Może ładny, ale 
to jeszcze nie taki jaki mamy  
w planach. Na pewno może-
my się pochwalić tym, że jest 
to jeden z najbardziej nowo-
czesnych w Polsce. A jak to się 
stało? Po prostu po wielu la-
tach handlu złotem, biżuterią  
i diamentami stwierdziliśmy, że 
chcemy, aby ludzie przychodzi-
li do salonu jubilerskiego, któ-
ry jest odpowiedni na dzisiejsze 
czasy. To, że jesteśmy w skrom-
nym mieście nie przeszkadza 
nam w handlu z ludźmi z całej 
Polski. Ostatnio pan z Lublina 
przyjechał po pierścionek za-
ręczynowy (także pozdrawia-
my). Zamówienia na pierścion-
ki zaręczynowe i obrączki skła-
dają ludzie mieszkający nawet  
w Holandii. Mamy stronę inter-
netową, można się z nami kon-

taktować telefonicznie, przez 
media społecznościowe itd. Nie 
ma żadnych ograniczeń w ko-

respondowaniu z nami i skła-
daniu zamówień. 

- Co ma nowoczesny salon, 
a czego nie mają standardowe 
sklepy jubilerskie?

- Dobre pytanie, więc będzie 
obszerna odpowiedź. Chce-
my odejść od takiego podej-
ścia, które było powszechne  
w latach 90., a jest utrzymy-
wane do dzisiaj u „jubilerów- 
złotników”. Kiedyś było tak, że 
złotnik produkował, handlował  
i w sumie prowadził sklep. Mo-
im zdaniem tak dzisiaj nie moż-
na i nie powinno się prowadzić 
tego biznesu. Oczywiście są ta-
kie sklepy. Mają je przeważnie 
starsi złotnicy i chcę, aby jak 
najdłużej byli na rynku, ponie-
waż dużo im zawdzięczam. To 
nie ich wina, że kiedyś było ina-
czej, a dzisiaj wszystko poszło 
do przodu. Dzisiaj są inne cza-
sy. Klient chce być obsłużony 
na odpowiednim poziomie, lu-
bi pooglądać na stronie inter-
netowej. Chce mieć biżuterię 
naprawioną, aby wyglądała jak 
nowa. Do tego wszystkiego jest 
potrzebny sztab ludzi i nowo-
czesna technologia. Denerwu-

je mnie stare podejście, które 
przechodzi na młodych ludzi, 
bo to zatrzymuje naszą bran-
żę, a ja chcę, żeby ona „zasu-
wała” jak Formuła 1. Powinien 
być sztab ludzi, który pracuje 
nad tym, żeby klienci byli zado-
woleni i czuli się komfortowo,  
a ich życzenia zostały spełnia-
nie. Każdy z nich przynosi pie-
niądze, na które ciężko praco-
wał i płaci za to wszystko. 

- Ile osób jest zatrudnio-
nych w Pana firmie?

- W Lędzinach jest pięć osób. 
Złotnik, sprzedawcy, fotograf, 
koordynator. W Chorzowie ma-
my dodatkową pracownię pro-
dukcyjną (cztery osoby) i tam 
wytwarzamy pierścionki z dia-
mentami prosto z Antwerpii, 
obrączki i wszystkie zamówie-
nia spersonalizowane. 

- Po wejściu do waszego sa-
lonu zauważyłem realizację dla 
Artura Boruca. Czy mógłbyś 
coś więcej o tym opowiedzieć? 

- Bardzo fajna realizacja. Artur 
Boruc, którego chyba nie trzeba 
przedstawiać, kończył swoją ka-
rierę i został zorganizowany mecz 
piłkarski Legii z Celticem. Przy-

jaciele chcieli mu zrobić prezent 
i trafili do nas. To był hardco-
re. Mieliśmy tydzień na realiza-
cje rękawic z 18 karatowego złota  
z diamentami bardzo wysokiej ja-
kości, dodatkowo były udekoro-
wane w pudełku w kształcie bo-
iska. Zapraszam na naszego In-
stagrama, tam jest cała realizacja. 
Standardowo, produkcja takiego 
cacka powinna trwać 3-4 tygo-
dnie. Warto zaznaczyć, że kamie-
nie oprawiał jeden z najbardziej 
utytułowanych złotników w Pol-
sce, Dawid Krzysteczko, które-
mu bardzo dziękujemy za współ-
pracę i oczywiście za wszystko 
co wnosi do naszej firmy wraz  
z Wojtkiem Majczakiem, któ-
ry jest Aniołem stróżem w mo-
jej firmie. 

- Parę słów od siebie, któ-
re chciałbyś przekazać swo-
im przyszym klientom, a tak-
że czytelnikom, którzy po tym 
wywiadzie dowiedzieli się cze-
goś więcej o jubilerze Niko?

- Oglądajcie nasze social me-
dia. Wkrótce zaczniemy prowa-
dzić Vblog „Kupuj świadomie”, 
a tam będzie można czerpać 
wiedzę na temat zakupu biżute-
rii i ogólnie naszego salonu. 

Jedną z naszych najciekawszych realizacji były rękawice bramkarskie z 18 karatowego złota  
z diamentami. Taki prezent przygotowali koledzy Artura Boruca, na zakończenie jego kariery.

Z MIŁOŚCI DO BIŻUTERII
czyli... mała Antwerpia w Lędzinach

Rozmowa z PIOTREM WOŁOWIKIEM, 
rzeczoznawcą diamentów
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Naszej Bohaterce udało się zrzucić 33 kg  
w niespełna pół roku, przeczytajcie, jak wspomi-
na ten czas.

„Dziś po upływie niecałych 6 miesięcy mogę już 
pochwalić się swoją metamorfozą... Przyznam, iż 
wszystko zaczęło się dość niewinnie. Od jednego 
małego, wielkiego marzenia. Lepsza wersja siebie. 
Wybrałam Centrum Dietetyczne Projekt Zdrowie, 
bo moja koleżanka miała równie spektakularne 
efekty jak ja teraz. Później potoczyło się już to bar-
dzo szybko, spotkanie w Projekt Zdrowie, rozmowa, 
pomiary ciała itp. Wszystko było cudownie. Atmos-
fera miła i bezstresowa. A do tego ogromna dawka 
motywacji, zaczynałam swoją przygodę ze zmianą 
nawyków żywieniowych tuż przed Świętami Wiel-

kanocnymi, więc takiego zastrzyku energii potrze-
bowałam. Zawsze uwielbiałam praliny i inne słod-
kości, Pani dietetyk, tak mocno mnie zmotywowała, 
że udało mi się oprzeć wszelkim pokusom.

Oczywiście wszystkie zalecenia były dopasowa-
ne do mojego trybu życia i aktualnej formy. Roz-
winęłam się również jeśli chodzi o... planowanie! 
Nauczyłam się jak pogodzić pracę, przygotowanie 
posiłków z obowiązkami dnia codziennego. Jednak 
na planowaniu nie skończyłam. Planowanie prze-
mieniło się w realizowanie. Okazało się, że przy 
odrobinie chęci da się wszystko pogodzić. Spodzie-
wałam się, że początek będzie trudny. Ale efekty 
przychodziły tak szybko, że to mnie tylko zachę-
cało do kontynuowania kuracji. Moje cele uległy 

zmianie, z planowanych 20 kg zrobiło się ponad 
30. Rozwiązania proponowane przez moją Panią 
dietetyk są bardzo proste, a przepisy przepyszne. 
Zmieniłam jedzenie, zaczęłam dawać z siebie nie 
100, a 300%. Koleżanki w pracy same zauważyły 
że rozpiera mnie energia. 

I tak dzięki cudownym ludziom udało się. DZIĘ-
KUJĘ!!! W ciężkich chwilach zawsze otrzymywałam 
wsparcie, którego potrzebowałam. Jak tylko dodaje 
teraz nowe zdjęcie na Facebooku od razu zasypana 
jestem lawiną komentarzy jak ja to zrobiłam. Pro-
jekt Zdrowie jesteście wyjątkowe i najlepsze na świe-
cie!!! Polecam wszystkim to Centrum Dietetyczne.”

Nie zwlekaj! Umów się już dzisiaj!

BEZPŁATKA KONSULTACJA DIETETYCZNA W PROJEKT ZDROWIE TYCHY TO PIERWSZY KROK DO TWOJEJ PRZEMIANY! ZOBACZ JAKIE EFEKTY OSIĄGAJĄ KLIENCI W PROJEKCIE ZDROWIE

Dieta to styl życia a nie frustracje i wyrzeczenia!
z Projektem Zdrowie w Tychach możesz zapomnieć o głodzie, osłabieniu i rozdrażnieniu. 

Zobaczmy, jak Pani Kasia wspomina kurację mającą na celu redukcję masy ciała w Centrum Dietetycznym Projekt Zdrowie

Adres placówki:
TYCHY, ul. Barona 24J, tel: 575-82-11-17
MIKOŁÓW, ul. Św. Wojciecha 9, tel. 883-05-05-75

Dobrze, że w tych czasach jesz-
cze są tego typu imprezy, a co 
najważniejsze, że cieszą się za-

interesowaniem wśród mieszkańców. 
Oznacza to, że wysoka kultura jeszcze 
nie została całkiem zdominowana przez 
rozrywkową papkę, gdzie miarą uzna-
nia nie jest jakość dzieła, ale liczba wy-
świetleń w internecie. W tym roku mo-
gliśmy się cieszyć już 21. odsłoną Jesie-
ni Organowej w Powiecie Bieruńsko-
-Lędzińskim. Pod wieloma względami 
jest to festiwal niezwykły. Koncerty od-
bywały się tylko w niedzielne wieczo-

ry, w kościołach po mszach świętych. 
Wykonywano utwory, które skompo-
nowano na przestrzeni... tysiąca lat! To 
był prawdziwy przegląd naszego dorob-
ku cywilizacyjnego w dziedzinie muzy-
ki. Gwiazdą ostatniego finałowego kon-
certu w Bojszowach Nowych w kościele 
NMP Uzdrowienia Chorych, był znany  
i lubiany akordeonista Marcin Wyrostek. 
Pozostanie tajemnicą organizatorów, jak 
udało im się ściągnąć mistrza „cyji” do 
naszego powiatu. Artysta choć mieszka 
w Mysłowicach jest rzadko uchwytny na 
miejscu. Gra w Polsce i świecie ciesząc 

się ogromną popularnością, ponieważ 
na akordeonie wyczynia istne muzycz-
ne cuda. W Bojszowach wystąpił z pro-
jektem „Ethno Coloriage”. Oprócz Mar-
cina Wyrostka uczestniczą w nim skrzy-
pek Mateusz Adamczyk, basista Piotr 
Zaufal i perkusista Krzysztof Nowakow-
ski. Ich styl to połączenie muzyki ludo-
wej z możliwościami jakie daje jazzowa 
improwizacja. „Coloriage” znaczy wy-
pełniać barwami - kolorować i taki jest 
też charakter zespołu, żywiołowy i wie-
lobarwny, a ich „ethno” niepowtarzalne. 
Popularność kwartetu potwierdziła licz-

nie zgromadzona publiczność. Dość po-
wiedzieć, że kościół NMP Uzdrowienia 
Chorych w Bojszowach Nowych - choć 
obszerny - był pełny i dla znacznej części 

słuchaczy zabrakło miejsc siedzących. 
Wyjątkowe zakończenie 21. Festiwalu 
daje nadzieję, że przyszłoroczna edycja 
będzie równie dobra. 

K jak kultura
Przez wrzesień i październik w kościołach 
naszego powiatu trwał jeden z najciekawszych 
festiwali muzycznych na Śląsku. Jesień 
Organowa w Powiecie Bieruńsko-Lędzińskim 
to już klasyka i najwyższa marka.
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Pierwsze mecze w Lędzi-
nach z drużynami z są-
siednich miejscowo-

ści rozgrywano już ponad sto 
lat temu. W organizacyjne ra-
my lokalny futbol wszedł jed-
nak w 1931 roku. Zwołano wte-
dy Walne zgromadzenie Piłkar-
skiego Klubu Sportowego Piast 

Lędziny. Oficjalnej rejestracji 
dokonano 26 lutego 1932 roku 
i tę datę przyjmuje się jako po-
czątek działalności klubu.

Pierwsza przerwa  
w działalności klubu 
miała miejsce w okresie 
II wojny światowej. 

Po jej zakończeniu na spor-
tową mapę Polski powrócił Ro-
botniczy Klub Sportowy Piast 
Lędziny od 1948 roku funkcjo-
nujący jako Górniczy Związ-
kowy Klub Sportowy Piast Lę-
dziny. Największe sukcesy tam-
tego okresu lędzińska druży-
na zaczęła jednak odnosić już 

pod szyldem Górnika Lędziny, 
którego sponsorem w 1953 ro-
ku została kopalnia Ziemowit. 
Największym osiągnięciem był, 
wywalczony w 1963 roku awans 
do III ligi, w której lędzinianie 
grali 9 sezonów. Druga przerwa 
nastąpiła, gdy decyzją władz 
politycznych lędziński klub  
w 1976 roku został wchłonięty 
przez GKS Tychy. Reaktywacja 
nastąpiła w 17 sierpnia 1984 ro-
ku i od tego dnia zaczyna się hi-
storia współczesna. 

Najpiękniejsze 
wspomnienia dotyczą 
powrotu w 1994 roku 
do III ligi oraz walki 
wiosną 1996 roku  
o awans na zaplecze 
ekstraklasy.

Następne lata nie były tak 
bogate w osiągnięcia, a klub - 
od 1997 roku już pod nazwą 
MKS Lędziny - w 1998 roku 
spadł do IV ligi, w której wy-
stępował do 2005 roku. Na-
stępnych 11 sezonów lędzi-
nianie spędzili w okręgówce,  
z której w 2016 roku na dwa 
lata zameldowali się w IV li-
dze, żeby znowu po czte-

rech latach gry w okręgów-
ce - w roku jubileuszu klubu 
- zdobyć jej mistrzostwo i cie-
szyć się z awansu. Uroczysta, 
rocznicowa gala odbyła się  
w Izbie Tradycji Kopalni Zie-
mowit. Wziął w niej udział, 
m.in. Henryk Kula, wicepre-
zes Polskiego Związku Piłki 
Nożnej, a zarazem Prezes Ślą-
skiego Związku Piłki Nożnej.
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MARCIN MAJER, koordynator drużyn 
młodzieżowych w MKS i radny powiatowy
My, obecni działacze MKS Lędziny, dziedziczymy 
piękną historię, w której klub między innymi otarł się 
o awans na zaplecze ekstraklasy. To zaszczyt,  
ale również obowiązek, by dalej rozwijać klub  
i popularyzować sport w Lędzinach. Obecnie  
w MKS-ie trenuje 130 zawodników, co czyni go 
największym stowarzyszeniem w Lędzinach. Runda 
wiosenna zeszłego sezonu i udana walka o awans 
do IV ligi seniorów spowodowała, że na stadion 
zaczęły przychodzić setki kibiców - jak w latach 90. 
W naszych warunkach to ogromny sukces. Niestety, 
nasz obiekt nie prezentuje się dziś okazale,  
a murawa wymaga pilnej renowacji, by nie stwarzała 
zagrożenia dla zdrowia zawodników. Mamy nadzieję, 
że awans seniorów czy jubileusz klubu będą  
dobrym pretekstem do zgodnej współpracy klubu  
z samorządem miasta w tej sprawie.

Dziewięć dekad z MKS Lędziny
u To piękna historia, nierozerwalnie związana z dziejami miasta. MKS Lędziny świętował 90-lecie 

swojego istnienia. Przez tych dziewięć dekad bywało różnie. Raz z górki, a czasami pod górkę. 
Zawsze jednak działacze, sportowcy i kibice stawiali sobie ambitne cele. I tak jest do dziś.

PROFESJONALNY
SKUP NIERUCHOMOŚCI

534-699-299
ZADZWOŃ JUŻ TERAZ

www.skupmieszkan-slask.com

Skupujemy nieruchomości na terenie całego Śląska

Zgłoś swoją nieruchomość 
telefonicznie.

Nawet tego samego dnia 
przyjeżdżamy do Ciebie.

W ciągu 24 godzin otrzymujesz
od nas ofertę cenową.

Kompletujemy dokumenty, 
finalizujemy transakcję 
u Notariusza i przelewamy 
środki na Twoje konto.

FINALIZACJA

PROPOZYCJA

OGLĘDZINY

ZGŁOSZENIE

BEZPIECZNA PROCEDURA

REKLAMA
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M arzenia w życiu zajmują waż-
ne miejsce i chociaż są różne 
- małe lub duże, to mamy je 

wszyscy, bez względu na wiek. Ich speł-
nianie cieszy, ale ogromną radość daje 
także możliwość realizacji cudzych ma-
rzeń. Okazję do tego mieli bieruńscy po-
licjanci, którzy spełnili największe ma-
rzenie 90-letniej seniorki.

Policjanci zajmujący się na co dzień 
profilaktyką społeczną poznali Pa-
nią Zofię w czasie spotkania w jednym 

z dziennych domów seniora. 90-lat-
ka opowiedziała wtedy stróżom prawa  
o swoim największym marzeniu. Chcia-
ła jeszcze raz móc wziąć broń w ręce  
i sprawdzić, czy dalej potrafi strzelać tak 
celnie, jak za młodych lat. Jak się oka-
zało, gdy Pani Zofia była młodą kobie-
tą, miała treningi strzeleckie w swoim 
zakładzie pracy. Strzelała tam zarów-
no z broni krótkiej, jak i długiej. Chcia-
ła wtedy bardzo wstąpić w szeregi służb 
mundurowych. Niestety życie napisało 

inny scenariusz dla Pani Zofii. Z uwa-
gi na poważną chorobę matki musia-
ła zrezygnować z planów pracy w służ-
bach mundurowych i zaopiekować się 
nią. Teraz, prawie po 70 latach, dzięki 
zaangażowaniu bieruńskich policjan-
tów seniorka znowu mogła przypo-
mnieć sobie lata młodości. Wszystko 
odbyło się na strzelnicy sportowej pod 
okiem wykwalifikowanego instruktora 
oraz w obecności syna Piotra. Seniorka 
nie kryła łez wzruszenia.

Pod względem komunikacyjnych 
to jest najgorszy dzień w roku. 
Korki, zapchane parkingi, piesi  

i kierowcy nie przestrzegający przepisów 
- to wszystko będzie na nas czekać pierw-
szego listopada. Jeśli ktoś może, niech 
tego skorzysta z komunikacji miejskiej. 

Jeśli się nie da, warto skorzystać z sugestii 
bieruńskiej policji. Mundurowi na swojej 
stronie internetowej informują o progno-
zowanych utrudnieniach w ruchu dro-
gowym i o parkingach przycmentarnych  
w powiecie bieruńsko-lędzińskim, szcze-
gólnie w dniu 1 listopada:

Założona w 1955 r. w Niemczech 
firma Hager dostarcza produk-
ty elektryczne dla budownictwa 

przemysłowego, mieszkaniowego i ko-
mercyjnego. Koncern do tej pory zbu-
dował 22 zakłady produkcyjne w 10 kra-
jach. Zatrudnia 12,1 tys. ludzi, z czego 
ponad 1,5 tys. w Polsce. Roczny obrót 
przedsiębiorstwa wynosi 2,6 miliarda eu-
ro. W skład Grupy wchodzą takie mar-
ki jak Berker, Daitem, Diagral, Efen i El-
com oraz wiele innych. Firma ma w swo-
im dorobku 3000 aktywnych patentów  
i sprzedaje produkty w 100 państwach.

Wybudowanie fabryki w Bieruniu - 
10 km od istniejącej już fabryki Hagera 
w Tychach - pozwoli spółce na zwięk-
szenie mocy produkcyjnych. Budo-
wa rozpoczęła się w sierpniu i potrwa 
do połowy 2023 r. Fabryka będzie za-
silana w prąd z instalacji fotowoltaicz-
nej. W Bieruniu powstanie wielka fa-
bryka o powierzchni ponad 20 tys. me-
trów kwadratowych. Wartość inwesty-
cji wspierającej rozwój Grupy Hager 
wyniesie ok. 50 mln euro. W zakładzie 
zatrudnienie znajdzie prawie 1000 pra-
cowników.

Uwaga na utrudnienia w dzień Wszystkich Świętych
BIERUŃ:

• ul. Krakowska - duży parking i znaczne możliwości do 
parkowania pojazdów w rejonie cmentarza. Mogą po-
wstawać utrudnienia w ruchu w rejonie skrzyżowania 
Krakowska - Chemików.

• ul. Warszawska - jest parking, dość duża chłonność, nie 
przewiduje się utrudnień w ruchu drogowym.

• ul. Solecka - ograniczone możliwości parkowania pojaz-
dów i powstające utrudnienia w ruchu drogowym.

LĘDZINY:
• ul. Księdza Kontnego - posiada parking, lecz o ograni-

czonej chłonności. Ograniczona możliwość parkowania  
w rejonie cmentarza.

• ul. Lewandowskiej - mały parking, chłonność ograniczo-
na, małe możliwości parkowania w rejonie cmentarza.
Przewiduje się utrudnienia w ruchu w rejonach wymie-

nionych cmentarzy.

IMIELIN:
• ul. Pokoju - parking o małej chłonności. Przewiduje się 

utrudnienia w ruchu w rejonie cmentarza.

CHEŁM ŚLĄSKI:
• ul. Chełmska - bardzo ograniczone możliwości parkowa-

nia (droga wojewódzka 934) - przewidywane utrudnienia 
w ruchu drogowym.

BOJSZOWY:
• ul. Jana - mały parking i ograniczone możliwości parko-

wania w rejonie cmentarza. Przewiduje się utrudnienia 
w ruchu drogowym w rejonie skrzyżowania ulicy Jana  
i drogi wojewódzkiej 931.

ŚWIERCZYNIEC:
• ul. Sierpowa - parking o małej chłonności. Przewiduje się 

utrudnienia w ruchu drogowym.
• ul. Barwna - ograniczone możliwości parkowania 

pojazdów i powstające utrudnienia w ruchu dro-
gowym.

MIĘDZYRZECZE:
• ul. Międzyrzeczna - dość duża chłonność na parkin-

gu. Raczej nie przewiduje się utrudnień w ruchu dro-
gowym.

Informacjami z policyjnych stron internetowych media interesują się 
zazwyczaj wtedy, kiedy dzieje się coś złego. Ale są też wyjątki od tej reguły. 
O niezwykłej akcji bieruńskich policjantów mówili nawet w Teleekspresie.

 Wystrzałowa seniorka Wystrzałowa seniorka

Elektryczny gigant 
w Bieruniu
Grupa Hager buduje nową fabrykę, a w przyszłości 
chce zatrudnić nawet tysiąc osób.
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Obecnie Mikołajkowo opiekuje 
się sześćdziesięciorgiem dzie-
ci w wieku do trzech lat. Re-

krutacja prowadzona jest na bieżąco  
i w dalszym ciągu trwa. Mikołajkowo to 
nie tylko nowoczesne i kolorowe otocze-
nie i wnętrze. Żłobek ma w ofercie sze-
roką gamę zajęć dodatkowych dostoso-
wanych do wieku dzieci, wpływających 
pozytywnie na ich rozwój intelektualny  
i psychoruchowy. Dlatego też w żłobku re-
alizowane są zajęcia, m.in. z rytmiki, do-
goterapii, a także spotkania z logopedą  
i fizjoterapeutą. Wszystkie zajęcia są peł-

ne ekspresji i pozytywnych emocji, co po-
zytywnie wpływa na rozwój dzieci pozwa-
lając im poznawać świat z zupełnie nowej, 
często nieznanej dotychczas strony.

Miasto i przedsiębiorcy 
współpracują dla dobra 
mieszkańców. 

Warto podkreślić, że żłobek to inicja-
tywa prywatna, która powstała przy peł-
nej współpracy z Radą Miasta i Burmi-
strzem Bierunia oraz dzięki dofinansowa-
niu ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego. Dzięki tej inicjatywie bie-
ruńskie rodziny mogą liczyć na wsparcie 
w zapewnieniu opieki dla małych dzieci. 

Nowoczesny budynek, 
komfortowy pobyt. 

W budynku przygotowano dla dzieci 
trzy duże przeszklone sale o powierzch-
ni 50-60 m2 każda. Wszystkie sale są kli-
matyzowane, a w każdej z nich zamon-
towano rekuperatory, jako nowoczesny 
system wymiany powietrza. Z uwagi na 
to, że w żłobku większość dzieci jesz-
cze raczkuje cały budynek ma ogrzewa-
nie podłogowe. Sale połączone są bezpo-
średnio z dużymi, wyposażonymi w spe-
cjalną armaturę dla dzieci łazienkami. 

Budynek oraz sale są w pełni monitoro-
wane. Dla dzieci przygotowywany jest 
plac zabaw tylko dla użytku wewnętrzne-
go, ze specjalną, bezpieczną nawierzch-
nią i wyposażeniem do zabawy. Przed 
budynkiem przygotowano kilkanaście 
miejsc parkingowych. Do opieki nad na-
szymi małymi Mikołajkami zatrudnione 
zostało 12 osób z odpowiednimi kwalifi-
kacjami i doświadczeniem, które w więk-
szości są mieszkankami Bierunia. 

Chcemy  
pomagać.

W dobie konfliktu i toczącej się woj-
ny w Ukrainie, również i My staramy się 
nieść pomoc.

W związku z tym zatrudniliśmy 
mieszkankę Ukrainy z kilkunastolet-
nim doświadczeniem w opiece nad 
dziećmi, która wraz z dzieckiem ucie-
kła przed wojną.

Żłobek Mikołajkowo już działa! 
Placówka powstała w nowoczesnym i pełnym kolorów budynku przy ul. Mikołaja w Bieruniu. 
Trudno go nie zauważyć dzięki charakterystycznym, kolorowym kredkom tworzącym 
ogrodzenie. Budynek wraz z otoczeniem został zaprojektowany i zrealizowany w taki sposób, 
by dzieci czuły się radosne i szczęśliwe już od samego wejścia. 

REKRUTACJA TRWA
Zapraszamy dzieci do lat 3 

KONTAKT tel. 501 747 220, e-mail: kontakt@mikolajkowo.com.pl
Więcej na stronie: https://www.facebook.com/mikolajkowozlobek
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O fenomenie siatkarek COPCO Imielin 
pisaliśmy już na naszych łamach. Przy-
pomnijmy, że w poprzednim sezonie 

nie doznały porażki w żadnym z meczów I Ligi 
Śląskiej Kobiet. 25 razy schodziły z parkietu zwy-
cięsko. To była imponująca seria, która weszła 
do historii śląskiej siatkówki. Imielinianki prze-
szły też jak burza przez turnieje eliminacyjne do 

drugiej ligi. Były nie do pokonania w półfinałach 
oraz finale i pewnie awansowały do rozgrywek na 
szczeblu centralnym.

Z niepokojem czekaliśmy  
na rozpoczęcie sezonu. 

Druga liga to przecież zupełnie inna klasa ze-
społów, niż na naszym, śląskim podwórku. Jak się 
okazało COPCO nie przerwało doskonałej pas-
sy. Jeden z lokalnych komentatorów sportowych 
skwitował poczynania imielinianek krótko: wej-
ście smoka. Nie ma w tym ani słowa przesady. 

W debiutanckim meczu COPCO Imielin zmie-
rzył się na wyjeździe z KS Marba Sędziszów Ma-
łopolski. To był bardzo trudny rywal, który w po-
przednim sezonie drugiej ligi przegrał jedynie 
trzy mecze i walczył w turniejach półfinałowych 
o wejście do pierwszej klasy rozgrywkowej. Nasze 
dziewczyny wygrały 3:2! W drugiej kolejce imie-
linianki podjęły u siebie AZS UMCS Lublin wy-
grywając pewnie 3:0. Kolejny wyjazdowy mecz 
odbył się w Tomaszowie Lubelskim i znów wy-
grana bez straty seta. 

W czwartej kolejce do Imielina 
przyjechały dziewczyny z MKS 
Maratonu Krzeszowice, aby 
przegrać z naszymi trzy do zera. 

Obecnie COPCO Imielin zajmuje pierwsze 
miejsce w tabeli, jako jedyny zespół, który nie do-
znał porażki. Najbliższy, wyjazdowy mecz odbę-
dzie się 29 października z Wisłą Kraków, która spi-
suje się słabo w tym sezonie. Jest szansa, że zwycię-
ska passa imielinianek będzie trwała dalej. 

WEJŚCIE SMOKA
czyli siatkarki COPCO Imielin rządzą w drugiej lidze
Wszyscy liczyliśmy, że będzie 
dobrze, ale takiego obrotu sprawy 
nie spodziewali się chyba nawet 
najwięksi fani siatkarek z Imielina. 
W tym sezonie zadebiutowały 
w drugiej lidze, a ich wejście na 
ogólnopolski parkiet okazało się 
prawdziwym wejściem smoka.  
Po czterech kolejkach prowadzą  
w tabeli bez straty meczu. 



Bieruńskie Przedsiębiorstwo Inżynierii Komunalnej Sp. z o.o.
www.bpik.com.pl

Drodzy Mieszkańcy Bierunia,
Jak wiecie od stycznia 2022 r. wprowadziliśmy zmiany  

w harmonogramie odbiorów odpadów. Części z Państwa zda-
rzało się zapomnieć wystawić pojemnik z odpadami na czas. 
Staraliśmy się dotrzeć do każdego, tak aby otrzymał nowy har-
monogram w wersji papierowej czy też elektronicznej. Ser-
decznie zachęcamy do sprawdzenia dat kolejnych odbiorów, 
kilkoma dostępnymi kanałami.

Powyższe podyktowane zostało między innymi troską 
o koszty prowadzonej działalności i efektywność tras. Co  
w przyszłości przekłada się bezpośrednio na ofertę jaką 
przedsiębiorstwo składa w przetargu. Dlatego zmiany i dopa-
sowywanie tras jest konieczne. 

Harmonogramy w wersji papierowej były dostarczane do 
mieszkańców w grudniu 2021 r. 

Jeżeli z jakiegoś powodu nie posiadasz harmonogra-
mu, prosimy o zapoznanie się z nim na naszej stronie:  
www.bpik.com.pl oraz stronie urzędu: www.bierun.pl.

Najwygodniejszą opcją posiadającą możliwość przypo-
mnień oraz wiele innych jest aplikacja Eco harmonogram. 

Chcemy odebrać Twoje odpady, wystaw proszę pojemnik 
na czas.

Zespół 
Bieruńskiego Przedsiębiorstwa 

Inżynierii Komunalnej
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Wodnik (20.01-18.02) Pamiętaj, że nie samym 
chlebem człowiek żyje. Jeśli jesteś przemęczony, prze-
stań wykonywać powierzone Ci zadania za wszel-
ką cenę. Od czasu do czasu trzeba odpocząć. To, cze-
go dokonałeś w poprzednich miesiącach, jest już na 
tyle ważne, że sprawy będą się toczyć w sposób po-
zytywny same z siebie. Osoba, która jest Ci bardzo bli-
ska, zaczyna się od Ciebie oddalać. Zrób coś, aby ten 
trend odwrócić.

Ryby (19.02-20.03) Musisz wykazać się zdecy-
dowanym działaniem, bo ktoś będzie chciał Ci odebrać 
to, na czym bardzo Ci zależy. Nie stój z boku, nie czekaj 
na rozwój wypadków, bo stracisz na tym bardzo wie-
le. Weź sprawy w swoje ręce i z człowieka broniącego 
się, zamień się w agresora. Tylko w ten sposób obro-
nisz się przed zakusami osoby, która chce Twoim kosz-
tem zyskać szczęście.

Baran (20.03-20.04) Bardzo pozytywne efek-
ty przyniosą działania, które podjąłeś w poprzednich 
miesiącach roku. Być może nawet zwątpiłeś w słusz-
ność swoich działań, ale to co sobie zaplanowałeś, 
właśnie się ziści. Nie popadaj w euforię, bo jeden nie-
przemyślany krok może spowodować, że misternie bu-
dowana konstrukcja zawali się jak domek z kart.

Byk (21.04-21.05) Podejmiesz się bardzo am-
bitnych zadań. Z początku wszystko będzie szło jak 
po grudzie i z tego powodu będziesz się zniechę-
cał. Zupełnie niepotrzebnie, bo realizacja Twoich pla-
nów będzie się rozwijała powoli, ale systematycznie  
i z każdym kolejnym tygodniem będzie nabierała przy-
spieszenia. Ty jednak nie spiesz się za bardzo. Pozwól 
wszystkim sprawom iść swoim torem, a wszystko bę-
dzie doskonale się układało.

Bliźnięta (22.05-22.06) Jesienią będziesz się 
trochę nudził. Jednak te nieciekawe chwile będą prze-
platane wieloma pomyłkami tak z Twojej strony, jak ze 
strony innych. Efekt będzie czasami zabawny, a cza-
sami przygnębiający. Pamiętaj, że wcześniej czy póź-
niej każda pomyłka wyjaśnia się i wszystko skończy 
się dobrze.

Rak (21.06-22.07) Mimo że w Twoim bliskim 
otoczeniu jest osoba (lub osoby), która bardzo chcia-
łaby Ci zaszkodzić, to jednak nie uda się jej pokrzyżo-
wać Twoich zamierzeń. Zwróć uwagę na ludzi, którzy 
się do Ciebie uśmiechają, ale w ich oczach widać za-
zdrość. Uważaj na nich. Nie patrz jednak na wszyst-
kich jak na potencjalnych wrogów. Są bowiem ludzie 
bardzo Ci przyjaźni. Zbytnia nieufność może ich zra-
zić do Ciebie.

Lew (23.07-22.08) Jest coraz lepiej! I będzie 
jeszcze lepiej!!! Twoja szczęśliwa gwiazda powróciła 
do Ciebie i czuwa, abyś w każdej sytuacji wychodził na 
swoje. W związku z tym spadnie na Ciebie obowiązek 
opiekowania się jakąś osobą, która w przeciwieństwie 
do Ciebie, ma słabszy okres. Zrób to z pełnym zaanga-
żowaniem, bo niebawem to Ty będziesz potrzebował 
rewanżu tego człowieka.

Panna (23.08-22.09) Mimo że to Ty będziesz 
miał rację, to czeka Cię fala nieporozumień i kłót-
ni. Za wszelką cenę zachowaj spokój i nie wdawaj się  
w awantury. Lepiej jest odczekać i dopiero na spo-
kojnie przekonywać innych do swoich racji. W końcu 
wszyscy, co Cię krytykowali zaczną rozumieć, że praw-
da jest po Twojej stronie. Nie zapominaj o sobie. Daj 
sobie odrobinę swobody, pozwól sobie na trochę sza-
leństwa. Pozwoli Ci to odreagować wszystko to, co 
było przykre.

Waga (23.09-23.10) Wygląda na to, że zapo-
mnisz o tym, że oprócz przyjemności masz też obo-
wiązki. To spowoduje, że na krótki czas wpadniesz  
w niewielkie kłopoty, będziesz oceniany i krytykowany. 
Na szczęście dość szybko zreflektujesz się i zaczniesz 
naprawiać swoje błędy. Będzie to docenione przez tych 
wszystkich, którym na Tobie zależy i którzy w Ciebie 
wierzą. Wbrew pozorom jest kilkoro takich ludzi.

Skorpion (24.10-22.11) Wszystko dobre, co się 
dobrze kończy. To, co miało się stać złego, już się stało. 
Dlatego też listopad będzie dla Ciebie miesiącem per-
manentnej szczęśliwości. Problemy, kłopoty, rozterki  
i zły nastrój odejdzie w zapomnienie, a to dzięki temu, 
że obok Ciebie będą tylko tacy ludzie, którzy Ci do-
brze życzą, a co najmniej tacy ludzie, którzy Cię sza-
nują i czują do Ciebie sympatię. Baw się dobrze, bo to 
jest Twój czas!

Strzelec (23.11-21.12) Każdy kolejny dzień bę-
dzie dla Ciebie coraz bardziej intensywny. Z jednaj 
strony praca lub nauka, z drugiej zabawa. Nie przesa-
dzaj, ani z jednym, ani z drugim, bo to przynajmniej 
na razie nie ma sensu. Najlepiej by było, abyś czasami 
oddawał się błogiemu lenistwu i to najlepiej w samot-
ności. Z lenistwem jednak też nie przesadzaj!

Koziorożec (22.12-19.01) Jest coraz lepiej! I bę-
dzie jeszcze lepiej! Twoja szczęśliwa gwiazda powróci-
ła do Ciebie i czuwa, abyś w każdej sytuacji wychodził 
na swoje. W związku z tym spadnie na Ciebie obowią-
zek opiekowania się jakąś osobą, która w przeciwień-
stwie do Ciebie, ma słabszy okres. Zrób to z pełnym za-
angażowaniem, bo niebawem to Ty będziesz potrze-
bował rewanżu tego człowieka.

KANCELARIA RADCY PRAWNEGO
dr Ireneusz Korczyński

ul. Górnicza 7, 41-400 Mysłowice
tel. (32) 316 31 07 fax (32) 223 86 87

H O R O S K O P Krzyżówka
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Kolejarz to zawód z misją

- W wakacje w całej Polsce Wasz 
symulator stał się jednym z bardziej 
poczytnych tematów w prasie bran-
żowej i w mediach społecznościo-
wych. Pojawiły się również wzmian-
ki w publikacjach mainstreamowych. 
Jak teraz ocenia Pan zainteresowanie 
Waszą inwestycją?

- Przypomnijmy, że Koleje Śląskie 
dysponują ultranowoczesnym symula-
torem pojazdu kolejowego. Jest on od-
zwierciedleniem, w skali 1:1, prawdzi-
wej kabiny pojazdu trakcyjnego naj-
nowszej generacji typu Elf 2/22 WEd. 
Pulpit maszynisty jest odwzorowany 
w 100% z każdym urządzeniem, któ-
re znajduje się w prawdziwym skła-
dzie. Tym samym symulator zapewnia 
rzeczywiste warunki pracy maszynisty,  
z uwzględnieniem każdego aspektu 
prowadzenia autentycznego pojazdu 
szynowego.

Dla nas to przede wszystkim na-
rzędzie pracy. Zapewniamy maszyni-
stom ten sam model możliwości sta-
łego podnoszenia kwalifikacji jak np. 
w lotnictwie cywilnym. W ramach go-
dzin treningowych mogą przećwiczyć 
dowolny scenariusz, niezależnie od 
stopnia prawdopodobieństwa jego wy-
stąpienia. Co bezpośrednio przekła-
da się na najważniejszy priorytet każ-
dego przewoźnika, czyli zapewnienie 
i utrzymanie najwyższych standardów 
bezpieczeństwa. Ponadto pracownicy 
czują się pewniej. Wszelkie wątpliwo-
ści, potrzeby doskonalenia wybranych 
manewrów czy chęć sprawdzenia się  

w warunkach ekstremalnych mogą 
przetestować w kontrolowanym śro-
dowisku wirtualnym - pod bacznym 
okiem naszych instruktorów. Jesteśmy 
organizacją, która zawsze szuka roz-
wiązań zapewniających optymaliza-
cję swoich procesów oraz umożliwia-
jących pełne wykorzystanie efektów 
synergii i skali. W przypadku naszego 
symulatora mamy doskonały przykład 
synergii. I to na wielu poziomach - od 
kwestii dotyczących środowiska pracy 
(zwłaszcza w zakresie planowania dzia-
łań zespołowych i stałego podnoszenia 
kompetencji) do zagadnień związa-
nych z psychologią wykonywania za-
wodu o zwiększonej grupie czynników 
stresogennych oraz ich mitygacji.

- Jednak korzystają z niego nie tyl-
ko profesjonaliści…

- Zgadza się, to jeszcze inny element 
w puli synergii korzystania z naszego 
urządzenia. Cały czas odwiedzają nas 
pasjonaci kolei, którzy pragną znaleźć 
się w kabinie „Elfa” oraz przemierzać 
wirtualne szlaki. I robią to nie raz. Ma-
my użytkowników, którzy korzystali 
kilkukrotnie z wirtualnego przejazdu 
i zapewniali, że jeszcze wrócą. Zachę-
camy osoby, których wiek wskazuje, że 
wkrótce będą podejmowały życiowe 
wybory dotyczące przyszłej ścieżki ka-
riery, by rozważyły możliwość trwałe-
go związania się z naszą piękną bran-
żą. Niech pierwsza jazda w symulato-
rze KŚ pomoże we właściwym wybo-
rze zawodu.

Dla mnie zapewnienie płynnego 
transferu know-how jest jednym z naj-
ważniejszych zadań zarządczych. Nie 
tylko w związku ze zmianami pokole-
niowymi, ale również z proaktywnym 
podejściem do bardzo dynamicznej rze-
czywistości. To nasza lekcja, m.in. po 
pandemii i rekonfiguracji modelu pra-
cy. Ale wracając do symulatora. Zachę-
cam każdego do odwiedzin KŚ i skorzy-
stania z możliwości poznania pracy ma-
szynisty z tej unikatowej perspektywy.

- Czytamy o ofercie Kolej na Zniż-
ki. To chyba dość nietypowe, by z bi-
letem kolejowym pójść do opery...

- Wręcz przeciwnie. To następ-
ny przykład synergii. Kolejarz to za-

wód z misją. Dzięki nam dzieci i mło-
dzież dojeżdżają do szkół i na uczel-
nie wyższe. Dzięki nam każdego dnia 
setki tysięcy osób mogą dojechać do 
pracy, do lekarza, do bliskich. To wiel-
ka odpowiedzialność i praca, w któ-
rej nie ma kompromisów w spełnia-
niu rygorystycznych norm bezpie-
czeństwa. A efektywny transport zbio-
rowy to fundament każdej nowocze-
snej gminy, nowoczesnego miasta. 
Przypominam te truizmy, bo często 
pomija się ich istotność. A wystarczy 
np. kwadrans opóźnienia, by radykal-
nie zmieniła się sytuacja osób, które 
bazują na skomunikowaniach i krót-
kich czasach przesiadek. Ktoś nie zdą-
ży na ważny test czy rozmowę kwali-

fikacyjną, ktoś straci kolejkę u leka-
rza itd. My wiemy, jak wielka spoczy-
wa na nas odpowiedzialność, dlatego 
zawsze robimy wszystko, by podróżny, 
nasz klient, był na pierwszym miejscu. 
Nie możemy stracić jego zaufania czy 
go zawieść. I dlatego szukamy również 
dodatkowych możliwości wzmacnia-
nia relacji z pasażerem. Jedną z wie-
lu takich inicjatyw jest oferta Kolej na 
Zniżki. Możliwość tańszego nabycia 
biletu do instytucji kultury do korzyść 
dla wszystkich stron. Podróżny zysku-
je bonifikatę. Przewoźnik - możliwość 
oryginalnej promocji, a ośrodek kul-
tury widza. Jesteśmy podmiotem pu-
blicznym, zatem współpraca z inny-
mi organizacjami publicznymi jest na-
turalnym działaniem. Do tego dodaj-
my stałe dążenie do uzyskania trwa-
lej przewagi konkurencyjnej (np. wo-
bec transportu indywidualnego) oraz 
zapewnianie kompleksowej multio-
ferty dla mieszkańca regionu. W ta-
kim ujęciu „kolejowy bilet do opery” 
nie tylko ma sens, ale przede wszyst-
kim wpisuje się w budowanie nowo-
czesnych przestrzeni społecznych,  
w których organizacje publiczne za-
pewniają zintegrowane, konkuren-
cyjne i komplementarne oferty ko-
munalne. Dodam, że stale będziemy 
rozszerzać listę podmiotów, z który-
mi współpracujemy w ramach „Kolei 
na Zniżki”. Chcemy, by nasz bilet nie 
był tylko oczywistym potwierdzeniem 
nabycia prawa do przejazdu, lecz rów-
nież stał się swoistym zaproszeniem 
do świata sztuki, kultury i rozrywki.

- Dziękuję za rozmowę.

Rozmowa Rozmowa 
z z PATRYKIEM ŚWIRSKIMPATRYKIEM ŚWIRSKIM, , 
Prezesem Zarządu Kolei Śląskich.Prezesem Zarządu Kolei Śląskich.

materiał partnera


